

Palliative Care Physician/Médecin en soins palliatifs

LOCATION:

Region 2 - Saint John and the Fundy Shore
Community: Saint John
Facility: Saint John Regional Hospital

POSITION DESCRIPTION:

Horizon Health Network, Saint John area (Region 2), is actively seeking a 1.0 FTE permanent Palliative Care Physician. As part of an established team of palliative care specialist physicians, the physician shall provide care as the attending physician for patients admitted to our inpatient acute palliative medicine unit (9 bed unit), as well as palliative medicine acute care inpatient consults. The physician shall also provide home visit palliative care consultations within the Greater Saint John area and neighbouring communities, spanning Sussex to St. Stephen, NB. A valid driver's license and vehicle are required. Participation in the on-call schedule is proportional to FTE. In 2026, this site will work in partnership with Dalhousie Medicine to offer an Enhanced Skills training year in Palliative Medicine. Teaching and supervision of medical learners is integral to this role and requires appointment with Dalhousie University and Memorial University of Newfoundland.

EMPLOYER:

Horizon has an annual budget of approximately \$1.1 billion and has more than 12,600 employees, 1,100 physicians and 5,200 volunteers, auxiliary and alumnae members, as well as 17 foundations and 18 auxiliary and alumnae organizations. Horizon ensures representation from urban and rural areas through a 15-member Board that consists of 7 appointed and 8 elected members of the public.

JOB DUTIES:

Participates in provision of specialist palliative care consultations and care in a variety of settings in rotation in an established palliative care service. This includes:

- Acting as admitting and attending physician to patients admitted to the Palliative Care Unit of the Saint John Regional Hospital.
- Participating in Palliative Medicine Consult Service, providing guidance to physicians and direct medical care to patients for Saint John Area of the Horizon Health Network, consisting of both in-hospital consults and outpatient consults including home visits and outpatient clinics.
- Participates in after-hours on-call coverage for Palliative Care Unit and inpatient palliative medicine consultation service.

- Works in collaboration with an interdisciplinary team that focuses on the physical, emotional, spiritual and practical aspects of a person living and dying from a terminal illness and supporting their loved ones and caregivers.
- Actively participates in regular multidisciplinary rounds both in hospital and with the Extra Mural Program in the community, with the goal of anticipatory patient management, symptom control and timely discharge planning, if appropriate.
- Participates as a member of committees relevant to Palliative Care.
- As interest and resources permit, participates in research opportunities/projects.
- Participates in delivering continuing education to the multidisciplinary team and other primary care providers.
- Actively participates in developing and delivering a teaching program for medical residents and medical students including but not exclusive of lectures, tutorials, demonstrations and clinical observation/supervision of their clinical performance.

These responsibilities are basic. Additional duties may be assigned from time to time as may be necessary to the operation of Horizon Health Network.

HOURS OF WORK:

- Hours of work are normally provided between 0830hrs – 1630hrs Monday to Friday, unless otherwise agreed upon by the Service/Department Head.
- After-hours and weekend call coverage in coordination with members of the Department.

REMUNERATION:

Salaried

This is a Salaried position; remuneration is based on the New Brunswick Medical Pay Plan. The current rates range between \$192,244-\$209,846 (Family Medicine Specialists with enhanced skills) and \$265,928 to a maximum of \$293,904 (Certified Specialists) annually (excluding benefits and source deductions) based on qualifications and experience.

On call remuneration is Fee-For-Service which is a direct compensation between the physician and Medicare New Brunswick.

QUALIFICATIONS:

- Valid medical degree.
- Eligibility for medical licensure with the College of Physicians and Surgeons of New Brunswick.
- Royal College of Physicians and Surgeons certification in the subspecialty of Palliative Medicine, Certificate of Added Competence (CAC) through the College of Family Physicians of Canada, or a minimum of four (4) years of palliative care consultant experience.

EXPECTED START DATE:

As soon as possible

INCENTIVES:

- Moving Expense Allowance with a Return of Service Agreement.

OTHER REQUIREMENTS:

N/A

ABOUT THE FACILITY:

N/A

ABOUT THE COMMUNITY:

Imagine...

A playground in Atlantic Canada surrounded by fresh waterways on one side and the ocean on the other.

Connect...

With a community of Maritime and Acadian people whose rich friendly culture will include you.

Belong...

To a community where families are able to raise their children in a safe, close-knit environment with a reasonable cost of living.

The Saint John area offers you a broad range of affordable housing options, from heritage properties to executive homes within the city and in nearby Kennebecasis Valley. Saint John, a booming harbour city is Canada's oldest incorporated city (1785) and home to the country's oldest museum and farmers' market. For spouses and families, there are excellent employment and educational prospects. The nearby towns and villages, such as St. Stephen, Sussex, and Grand Manan, provide a diverse selection of recreational and sport activities that appeal to all age groups.

Palliative Care Physician/Médecin en soins palliatifs

LIEU DE TRAVAIL :

Région 2 - Saint John et la baie de Fundy
Communauté : Saint John
Établissement : Saint John Régional Hospital

DESCRIPTION DU POSTE :

Le Réseau de santé Horizon cherche actuellement à pourvoir un poste permanent à 1 ETP de médecin en soins palliatifs pour la région de Saint John (région 2). En tant que membre d'une équipe établie de médecins spécialisés en soins palliatifs, le médecin devra fournir des soins à titre de médecin traitant aux patients admis à l'unité de soins de courte durée en médecine palliative pour patients hospitalisés (unité de neuf lits). Le médecin devra également offrir des consultations de soins palliatifs à domicile dans la région de Saint John et dans les collectivités avoisinantes, soit de Sussex à St. Stephen. Un permis de conduire valide et l'accès à un véhicule sont exigés. La participation au calendrier de garde sera proportionnelle à l'ETP. En 2026, ce site travaillera en partenariat avec Dalhousie Médecine pour offrir une année de formation sur les compétences améliorées en médecine palliative. La personne choisie devra participer activement à la formation et à la supervision des étudiants en médecine et donc faire l'objet d'une nomination par l'Université Dalhousie et par l'Université Memorial de Terre-Neuve.

EMPLOYEUR :

Doté d'un budget annuel d'environ 1,1 milliard de dollars, le Réseau de santé Horizon compte plus de 12 600 employés, 1 100 médecins et 5 200 bénévoles, membres d'auxiliaires et anciens ainsi que 17 fondations et 18 associations d'auxiliaires et d'anciens. L'organisation assure la représentation des régions urbaines et rurales par l'entremise de son Conseil d'administration composé de 15 membres, dont sept sont nommés et huit sont élus.

FONCTIONS DU POSTE :

Participer à la prestation de consultations et de soins spécialisés en soins palliatifs dans divers milieux en rotation dans un service de soins palliatifs établis. Ce qui comprend:

- Agir à titre de médecin chargé de l'admission et de médecin traitant auprès des patients admis à l'Unité des soins palliatifs de l'Hôpital régional de Saint John.
- Participer au service de consultation en médecine palliative (qui conseille les médecins et oriente les soins médicaux des patients) pour la région de Saint John du Réseau de santé Horizon, ce qui comprend à la fois des consultations à

l'hôpital et des consultations en consultation externe, y compris des visites à domicile et du travail en consultation externe.

- Participer au service de garde après les heures normales auprès de l'Unité des soins palliatifs et auprès du service de consultation en médecine palliative pour les patients hospitalisés.
- Travailler en collaboration avec une équipe interdisciplinaire qui se penche sur les besoins physiques, affectifs, spirituels et pratiques des patients en phase terminale tout en appuyant leur famille et leurs proches aidants.
- Participer activement aux visites multidisciplinaires périodiques menées à la fois à l'hôpital et dans le cadre du Programme extra-mural dans la collectivité dans le but d'assurer une prise en charge préventive des patients, le contrôle des symptômes et la planification des congés en temps utile, le cas échéant.
- Participer à titre de membre des comités axés sur les soins palliatifs.
- Participer aux possibilités et aux projets de recherche, si l'intérêt et les ressources le permettent.
- Participer à la prestation de la formation continue destinée aux membres de l'équipe multidisciplinaire et aux autres fournisseurs de soins de santé primaires.
- Participer activement à l'élaboration et à la prestation d'un programme de formation offert aux résidents et aux étudiants en médecine, qui comprend, sans toutefois s'y limiter, des cours magistraux, des cours individuels, des démonstrations et de l'observation ou de la supervision clinique du rendement clinique.

Les responsabilités de base du poste sont énumérées ci-dessous. Des tâches connexes peuvent être assignées de temps à autre pour assurer le bon fonctionnement du Réseau de santé Horizon.

HEURES DE TRAVAIL:

- Les heures de travail normales sont de 8 h 30 à 16 h 30, du lundi au vendredi, à moins que le chef de service n'en convienne autrement.
- La personne choisie participera à la couverture du service de garde après les heures normales et les fins de semaine en collaboration avec les autres membres du service.

REMUNERATION :

Salaried

Le poste est un poste salarié dont la rémunération est conforme au régime de rémunération des médecins du Nouveau-Brunswick. L'échelle salariale actuelle se situe entre 192,244\$ et 209,846 \$ (spécialistes de la médecine familiale avec compétences avancées) et entre 265,928 \$ et 293,904 \$ (spécialistes agréés) par année (excluant les avantages sociaux et les retenues à la source), avec une augmentation après une première année de service satisfaisant.

Le service de garde est rémunéré à l'acte, c'est-à-dire que l'Assurance-maladie du Nouveau-Brunswick verse directement au médecin les honoraires pour tout service rendu.

QUALIFICATIONS:

- Doctorat en médecine.
- Admissibilité au permis d'exercice du Collège des médecins et chirurgiens du Nouveau-Brunswick.
- Certificat du Collège royal des médecins et chirurgiens du Canada en formation surspécialisée en médecine palliative, certificat de compétence additionnelle (CCA) du Collège des médecins de famille du Canada, ou un minimum de quatre années d'expérience comme médecin consultant en soins palliatifs.

DATE DE DEBUT PREVUE :

Le plus tôt possible.

INCITATIFS:

- Indemnité de déménagement avec signature d'un accord de retour de service.

AUTRES EXIGENCES :

N/A

A PROPOS DE L'ETABLISSEMENT :

N/A

À PROPOS DE LA COMMUNAUTE :

Imaginez... un terrain de jeu au Canada atlantique niché entre océan et cours d'eau limpides.

Liez-vous d'amitié... avec une collectivité accueillante qui vous fera goûter à la riche culture des Maritimes et de l'Acadie.

Joignez-vous... à une collectivité où les familles peuvent élever leurs enfants dans un milieu sécuritaire « tricoté serré » et où le coût de la vie est abordable.

Tant dans la ville de Saint John que dans la vallée de la rivière Kennebecasis, on trouve dans la région un large éventail de logements à prix abordable allant des propriétés patrimoniales aux maisons haut de gamme. Ville portuaire en pleine croissance, Saint John est la plus ancienne ville constituée du Canada (1785) et le berceau du premier musée et du premier marché des fermiers au pays. La région offre d'excellentes



possibilités d'emploi et de formation pour les conjoints et les familles. Les villes et villages avoisinants, notamment St. Stephen, Sussex et Grand Manan, offrent une variété d'activités récréatives et sportives pour tous les groupes d'âge.

TO APPLY/INFORMATION :

Applicants are invited to forward a CV to PhysicianCareers@HorizonNB.ca or visit <http://www.nbhealthjobs.ca/>.